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JEGYZŐKÖNYV 
A MAGYAR TEÁTRUMI TÁRSASÁG KÖZHASZNÚ EGYESÜLET 1/2021. KÖZGYŰLÉSÉRŐL 

 
A közgyűlés időpontja: 2021. október 11. hétfő, 10:00 óra 
Házigazdája: Déryné Program 
Helyszíne: 1131 Budapest, Reitter Ferenc u. 132., J épület 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerinti tagok és meghívottak. 
 
Szabó László köszöntötte a résztvevőket, megállapította, hogy a tagok állandó 
létszáma 77, a közgyűlés a jelenlévő 56 mandátummal határozatképes, a közgyűlés 
megtartásának törvényes akadálya nincs.  
 
A közgyűlés levezető elnökének nyílt szavazással, egyhangúlag megválasztotta Szabó 
Lászlót, jegyzőkönyv hitelesítőinek Kiss B. Atillát és Kis Domonkos Márkot, 
jegyzőkönyvvezetőnek Lappints Esztert.  
 
A KÖZGYŰLÉS NAPIRENDJE: 
1. napirendi pont:  A 2020. évi beszámolók és a 2021-es terv elfogadása  
2. napirendi pont:  Tagfelvételi kérelmek 
3. napirendi pont:  Egyebek 

             
 
1. NAPIRENDI PONT: A 2020. évi beszámolók és a 2021-es terv elfogadása 
Szabó László elmondta, hogy a tavaszi járványügyi veszélyhelyzetben elmaradt 
közgyűlés szavazásának helyettesítéseképpen – az erre vonatkozó jogszabályoknak 
megfelelően – a beszámoló anyagokat a Felügyelőbizottság jóváhagyó elfogadása után az 
elnökség is elfogadta.  
A közgyűlés megtárgyalta a 2020-as évi pénzügyi beszámoló anyagokat, és egyhangú 
szavazással elfogadta azokat.  
A közgyűlés megtárgyalta a 2020-es évi közhasznúsági jelentést, és egyhangú 
szavazással elfogadta azt. 
A közgyűlés megtárgyalta a 2021-1s évi költségvetést és egyhangú szavazással elfogadta 
azt. 
 
2. NAPIRENDI PONT: TÁJÉKOZTATÁS ÉS DÖNTÉSHOZÁS A TAGFELVÉTELI KÉRELMEKRŐL 
Szabó László az alábbiak szerint ismertette az elnökség által támogatott 
tagjelentkezéseket és felkérte a jelölteket a bemutatkozásra.  
 
1. Karinthy Színház – Berettyán Nándor 
2. Komáromi Jókai Színház – Gál Tamás 
3. Kassai Thália Színház – Czajlik József 
 
Határozat a 2. napirendi ponthoz 1/2020/2. 
Szabó László elmondta, hogy új tag felvételéhez a közgyűlésen jelenlevő tagok 
kétharmadának támogató szavazata szükséges. Ennek megfelelően a közgyűlés a 
következők szerint határozott: 
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A Magyar Teátrumi Társaság közgyűlése támogatja a Karinthy Színház tagfelvételi 
kérelmét, a Független Színházak Tagozatába sorolva azt.  
Elfogadva: 57 igen szavazattal, egy tartózkodással.  
A Magyar Teátrumi Társaság közgyűlése támogatja a Komáromi Jókai Színház 
tagfelvételi kérelmét, a Határon Túli Színházak Tagozatába sorolva azt.  
Elfogadva: egyhangúlag. 
A Magyar Teátrumi Társaság közgyűlése támogatja az kassai Thália Színház 
tagfelvételi kérelmét, a Határon Túli Színházak Tagozatába sorolva azt.  
Elfogadva: 57 igen szavazattal, egy tartózkodással. 
 
A határozatnak megfelelően a Magyar Teátrumi Társaság Közhasznú Egyesület 
taglétszáma 77-ről 80-ra változott, amelyből az jelen van 61 tag. 
A taglista módosításáról a titkárság gondoskodik. 
 
 
3. NAPIRENDI PONT: EGYEBEK 
 

 Kiss József a kortárs magyar dráma elhanyagolt helyzetére hívta fel a figyelmet: 
a meglévő igényes darabok nem kerülnek be a repertoárokba, jó új művek pedig 
alig születnek. A kérdés nemcsak az alkotóknak, de a színházaknak is fontos ügye. 
Tájékoztatta a közgyűlést arról, hogy Nagy Viktor konferenciát szervez a 
témában, ahová várják az érdeklődőket.  

Seregi Zoltán elmondta, hogy az elmúlt években két pályázatot is kiírtak, de a 
beérkezett művek 95 %-a részint teljesen alkalmatlan volt a színpadi 
bemutatásra, részint drámaszövegként, tematikájában sem felelt meg az elvárt 
színvonalnak. 

 
 Pataki András alelnök felhívta a figyelmet a határon túli, ezen belül pedig a 

délvidéki magyar színházak nehéz helyzetére, majd átadta a szót Venczel 
Valentinnek, az Újvidéki Színház megbízott igazgatójának és Wischer Johannak, a 
Zentai Magyar Kamaraszínház igazgatójának.  

Venczel Valentin elmondta, hogy az Újvidéki Színház és A Zentai Magyar 
Kamaraszínház igazgatói mandátuma lejárt, de új pályázatokat nem írtak ki. 
Újvidéken nem kapták meg az önkormányzat engedélyét a pályázati kiírásra. 
Venczel Valentin jelenleg megbízott igazgatóként működik. A színház jövőre, 
amikor Újvidék lesz Európa Kulturális Fővárosa, fontos kulturális helyszínként 
működik majd. A vajdasági magyar nyelvű színjátszóhelyek egyre inkább 
elszigetelődnek egymástól is és az anyaország kulturális szférájától is, emellett 
jelentős személyzeti problémákkal is küzdenek, egyre nehezebben töltik be a 
kulcsfontosságú pozíciókat is. Wischer Johann szintén hangsúlyozta a határon 
túli játszóhelyek többségi nemzet előtt sok esetben nem ismert problémáit. 
Mindketten kérték a Társaság további pártfogását és segítségét. 

 
 Szabó Ágnes alelnök asszony beszámolt az NKA előadóművészeti és alkotói 

pályázatainak jellegéről, témáiról, az értékelés és döntéshozatal elvi menetéről, 
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illetve a pályázati költségvetés alakulásáról. Beszámolt arról is, hogy új pályázat 
jelenik meg a vidéki székhelyű intézményekhez köthető alkotócsoportok 
közösségépítő, legalább két napos rendezvényeinek támogatására. 

Szabó Ágnes alelnök asszony beszámolójához kapcsolódva Oberfrank Pál 
alelnök elmondta, hogy a pályázat ötlete alapján elsősorban a megyeszékhelyek 
színházainak szeretnének lehetőséget arra, hogy bemutathassák a területük 
legfontosabb kulturális értékeit, alkotócsoportjait. A cél a vidéki kulturális 
értékek és a vidéki intézmények felelősségvállalásának bemutatása.  

 
 Kis Domonkos Márk a Színház- és Filmművészeti Egyetemen induló új 

drámainstruktori képzésről mondta el, hogy a felvételi kiírás október 15-én 
felkerül a felvi.hu-ra. A félévenként 350 ezer forintos képzési díjra pályázati keret 
is rendelkezésre áll: félévenként 250 ezer forint igényelhető. Az összeg másik 
felét az anyaszínház állja, így biztosítva, hogy már a pályán lévő, de diplomával 
még nem rendelkező előadóművészek jelentkezzenek, akiknek a képzés ideje 
alatt a színház vállalja a folyamatos foglalkoztatását. 
 

 Vidnyánszky Attila felhívta a tagok figyelmét a 2023-as hazai rendezésű 
Színházi Olimpiára, azzal a kéréssel, hogy minden színház találjon a 
rendezvénysorozathoz külföldi partnereket, külföldi programelemeket. 
Hangsúlyozta, hogy a Petőfi Év és a Madách Év miatt külön támogatandók lesznek 
az e két szerző nevéhez köthető bemutatók, programok.  
 

 Szabó László, a Társaság titkára beszámolt a közgyűlésnek a Jászai Mari 
Színészház üzemeltetésével kapcsolatos fejleményekről, valamint a Versneked 
projektről. 

 
A levezető elnök a közgyűlésen megjelent tagoknak megköszönte a részvételt, az ülést 
eredményesnek nyilvánította és bezárta. A határozatok végrehajtásáról a titkárság 
gondoskodik. 
 
K.m.f. 
 
 
 

Szabó László  
levezető elnök 

 
 
 
     

            Kiss B. Atilla          Kis Domonkos Márk 
 jk. hitelesítő       jk. hitelesítő 

 
 
A jegyzőkönyvi kivonatot készítette: Lappints Eszter 


